
Bijdrage Kadernota D66 13 juli 2021 

Voorzitter,

Drie jaar geleden zette D66, net zoals alle andere aanwezige partijen, de handtekening onder 
het Raadsprogramma ‘Krachtig Zwijndrecht’. Een ambitieus programma met focus op onder 
andere zorg, welzijn, duurzaamheid, participatie en bouwen. Een programma om te komen tot 
een Krachtig Zwijndrecht. Een programma waar wij nog steeds achter staan. 

En dan is het drie jaar later. We zijn aangekomen bij de laatste Kadernota van deze 
raadsperiode. Kunnen we dan als raad en college achterover leunen tot de verkiezingen in 
maart? Nee. We moeten doorzetten, juist nu. Doorzetten om van Zwijndrecht het krachtige 
Zwijndrecht te maken dat we voor ogen hadden. We zijn dan ook blij om in de Kadernota te 
lezen dat het college daar net zo over denkt. We zien in de Kadernota het raadsprogramma 
aan het werk. Er is flink doorgezet.

Zo wordt het sociaal domein getransformeerd. We gaan straks weer over ons eigen sociaal 
beleid, passen maatwerk toe en stellen de inwoner en hun zorgvraag centraal. We werken op 
regionaal niveau samen, maar zitten zelf aan de knoppen. We hebben er vertrouwen in dat we 
hierdoor een positief effect gaan zien op de kostenontwikkeling, al hebben ook wij geen 
glazen bol. We begrijpen dat de kosten voor de baten uitgaan. 
Dat is ook het geval bij de zorgmarinier. We gaan akkoord met de voorzetting van de 
zorgmarinier, maar roepen het college op inzichtelijk te maken wat de zorgmarinier voorkomt 
aan zwaardere, langdurige zorg voor inwoners en wat dat kostentechnisch gezien betekent. Zo 
krijgen we als raad meer inzicht, grip en kunnen we bijsturen waar nodig.

Waar wat D66 betreft nog op doorgezet moet worden, is het Corona herstelplan. In de 
Kadernota staat dat het college werkt aan een herstelplan om lange termijn effecten op te 
vangen. We willen het college oproepen vaart te zetten achter het herstelplan en oog te 
hebben voor kwetsbare inwoners. Bijvoorbeeld inwoners die eenzaam zijn, ouderen, 
jongeren…  Kwetsbaren worden door de Corona crisis steeds kwetsbaarder. Inwoners die 
voorheen 2-0 achterstonden in de maatschappij, staan nu 3-0 achter.

Corona heeft ook invloed gehad op onze leefstijl. We zijn door omstandigheden minder gaan 
bewegen, ongezonder gaan eten, hebben meer stress en rokers onder ons zijn meer gaan 
roken. Een gezonde leefstijl is echter ontzettend belangrijk voor het welzijn van ons allemaal. 
Het viel ons op dat we gericht inzetten op een gezonde leefstijl voor jongeren via o.a. JOGG, 
maar een concrete ambitie en beleid voor volwassenen ontbreekt. We roepen het college 
daarom via een motie op een concrete ambitie m.b.t. een gezonde leefstijl voor volwassenen 
te formuleren en dit aankomende begrotingsbehandeling voor te leggen aan de raad.

Een tweede punt waar wat D66 betreft op doorgezet moet worden is participatie. Want 
ondanks dat we een participatiewijzer hebben vastgesteld, loopt het betrekken van inwoners, 
organisaties en bedrijven bij gemeentelijke plannen niet altijd vlekkeloos. Denk aan 
winkelplein Kort Ambacht, van ‘t Hoff, de Kiboehoeve, de Abraham Hellenbroekschool en zo 
kunnen we er meer opnoemen. Daarom roepen we, samen met de PvdA, via een motie het 
college op om voor de begroting met een plan van aanpak te komen waarin uitwerking wordt 
gegeven aan bewonersparticipatie. Waarin duidelijk wordt dat de participatiewijzer zoveel als 
mogelijk wordt toegepast, de participanten vooraf goed geïnformeerd worden over het 



participatietraject (en dan met name de wijze van participeren, wat ze met participatie kunnen 
bereiken en verwachten) en dit ook  onderdeel te laten zijn van de raadsvoorstellen.

Een derde punt waar wat D66 betreft op moet worden doorgezet is afvalstoffenheffing. We 
hebben hier de afgelopen maanden uitgebreid over gesproken en kijken uit naar de afronding 
van dit gesprek op een wijze die recht doet aan milieu, duurzaamheid en onze inwoners. 
 
We zijn blij dat we doorzetten op het gebied van duurzaamheid en klimaatadaptatie. Twee 
onderwerpen die essentieel zijn voor onze gemeente, de leefbaarheid, onze gezondheid, onze 
toekomst. M.b.t. het programma Duurzaamheid vragen we wel af of het ophogen van de 
ramingen van de projecten in het investeringsprogramma met 10% de juiste wijze is om 
invulling te geven aan de duurzaamheids ambities. Het zou zo maar kunnen dat voor 
sommigen projecten 10% te veel is en voor anderen 10% te weinig. Hoe wordt hiermee (en 
met het verschil hier tussen) om gegaan? En vallen de overgebleven middelen weer vrij? We 
horen het graag van het college.

Ook worden huizen gebouwd. Eindelijk gaan palen de grond in. Een broodnodige 
ontwikkeling in onze gemeente waar de behoefte aan woningen groot is. Na het reces spreken 
we met elkaar over Tiny Houses. We kijken met enthousiasme uit naar dit gesprek.

Doorzetten wil niet betekenen dat we geen oog hebben voor de financiële situatie van 
Zwijndrecht. We blijven hier kritisch naar kijken. Besteden we het geld aan de juiste dingen? 
Dragen de investeringen bij aan een Krachtig Zwijndrecht? Is het huishoudboekje op orde? 
Onze financiële situatie van 1,5 jaar geleden en de vervelende bezuinigingen, staan ons helder 
voor de geest. Daarnaast zijn we voor financiële middelen behoorlijk afhankelijk van de 
Rijksoverheid. Een onzekere situatie.

Met verantwoord omgaan met het huishoudboekje in gedachten, hebben we een aantal vragen 
aan het college:

 Wat betreft het Gemeentelijk Verkeers en Vervoersplan (het GVVP). Voor de 
kadernota is gerekend met in totaal € 3.350.000 aan investeringen, verspreid over 2023 
tot en met 2025. Ervan uitgaande dat het GVVP in tweede termijn voor zou liggen in 
september. Er komt echter een nieuw GVVP, een andere situatie. Is het voorbarig om 
een bedrag, op te nemen in de Kadernota?

 Hetzelfde geldt voor de Kiboehoeve. Een aangepast raadsvoorstel komt naar de Raad. 
We kijken hier naar uit! De kiboehoeve is immers dringend aan vernieuwbouw toe. 
Maar we vragen ons wel af, is het voorbarig om uit te gaan van een investeringskrediet 
van in totaal € 2.274.125 vanaf 2022 en een incidenteel bedrag van € 223.666? 
Vernieuwbouw op de huidige locatie valt immers goedkoper uit. We horen het graag 
van het college.

Voorzitter, tot slot, willen we uiteraard het college, de ambtelijke organisatie en de griffie 
bedanken voor het gehele proces en de begeleiding rondom de Kadernota. Zeker in Coronatijd 
een behoorlijke taak. Ook zij zetten door. 

Laten we samen doorzetten. 
Juist nu.


